
MİMARLAR ODASI – Ekim 2007 
 

 

 

 

 

 

 

 

ACE GENEL KOORDİNASYON TOPLANTISI - I 
 
 

Toplantı yeri ve saati: 
ACE Ofisi, Brüksel 

29 Haziran 2007 / 10.30-15.30 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Hazırlayan: 
Tuğçe Selin Tağmat 

 

 

 



MİMARLAR ODASI – Ekim 2007 
 

 
 

ACE GENEL KOORDİNASYON TOPLANTISI 
 
 
29 Haziran 2007 tarihinde Brüksel’de gerçekleştirilen ACE Genel Koordinasyon toplantısı, 
ACE’nin çalışma grupları arasında koordinasyon sağlama ve farklı ülkelerde AB uyumu 
konusundaki güncel çalışmaları paylaşma amacını taşıyor. Toplantı gündeminin başlıca 
maddeleri üç tematik çalışma alanının güncel konularından oluşuyordu: 
 

• Mesleğe Giriş ve Meslek Uygulaması (Tematik Alanlar 1-2) 
- Farklı AB ülkelerinde Yeterlilikler ve SIM Direktifleri’nin uyumu konusunda 

katılımcılardan bilgilendirme 
- Yeterlilikler ve SIM Direktifleri’nin öngördüğü, AB ülkeleri arasında idari 

işbirliği mekanizmaları konusunda güncel çalışmalar 
- SIM, Meslek Pratiği ve Maliyet Bilgi Sistemleri Çalışma Grupları’nın geçmiş 

toplantıları hakkında bilgilendirme 
 

• Mimarlık ve Toplum (Tematik Alan 3) 
- Bu tematik alan altındaki çalışma gruplarının yakın bir zamanda yapılmış 

olan ortak toplantısı hakkında bilgilendirme 
- Yapılı çevrenin kalitesine ilişkin göstergelerin belirlenmesi konusunda ACE 

üyelerinden beklentiler 
- İyi örneklerin derlenmesi 
 

Ek 1: Toplantı Gündemi 
Ek 2: Toplantı Katılımcıları 
 
 
MESLEĞE GİRİŞ VE MESLEK UYGULAMASI (TEMATİK ALANLAR 1-2) 
 
Farklı AB Ülkelerinde Yeterlilikler ve SIM Direktifleri’nin Uyumu Konusunda 
Katılımcılardan Bilgilendirme 
 

• Türkiye: Yeterlilikler Direktifi konusundaki ACE anketini doldurduğumuzu söyledik. 
Mesleki yeterliliklerin tanınması konusunun son birkaç yıldır ülkemiz gündeminde 
büyük bir yer tuttuğunu, bunun ülkemizdeki mimarlık eğitiminin yenilenmesi 
tartışmalarıyla paralel yürüdüğünü, mimarlar odası ve üniversitelerin ortak bir görüş 
dahilinde mevcut yasa taslağına katkıda bulunduğunu, bu yasa taslağında Mimarlar 
Odası’nın yetkili kurum olarak adının geçtiğini, ifade ettik. SIM Direktifi konusunun 
gündemde olmadığını, yalnızca açıklanan hükümet programının bazı maddeleriyle 
ilişkilendiğini fakat seçim süreci ve siyasi gelişmeler nedeniyle henüz bunların 
netleşmediğini de ekledik. 

 
• Fransa: Jean-François Susini Fransa’nın Yeterlilikler Direktifi’ne uyum sağlamasının 

1977 tarihli Mimarlık Yasası’nın değiştirilmesi anlamına geldiğini söyledi. Fransız 
hükümetinin mimarlığı kamu sağlığı ve güvenliğini ilgilendiren bir meslek olarak 
değerlendirmesi nedeniyle mimarlık hizmeti vermek üzere başka AB ülkelerinden 
gelenlerin mutlaka hizmet vermeden önce ilgili mercilere başvuruda bulunma koşulu 
getirdiğini söyledi. Bu başvuruda ilgili kişinin staj aracılığıyla gerekli mesleki deneyime 
ulaştığının garanti altına alınması amaçlanıyor. Susini, SIM Direktifi konusunda ise, 
mimarlık meslek örgütü olan CNOA’nın bölgesel ofisleriyle bir bütün olarak irtibat 
noktası olacağını ifade etti. SIM Direktifi kapsamında tüm meslekler için tek bir ortak 
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irtibat noktası olmasının Fransa’da mümkün olmadığını vurgulayan Susini, bu 
altyapının ancak meslekler için ayrı ayrı olarak, meslek örgütleri tarafından 
sağlanabileceğini belirtti. 
 

• İngiltere: İngiltere Mimar Kayıt Kurulu (ARB) temsilcisi Alison Carr ülkelerinde henüz 
Yeterlilikler Direktifi uyumuna ilişkin bir taslak yasa bulunmadığını bu konuda ilgili 
kurum ve kuruluşlarla görüşme ve fikir alma sürecinin sürdüğünü ifade etti. Mesleği 
uygulama konusunda lisans vermek için staj / mesleki deneyim şartı aranacağını fakat 
başka bir AB üye ülkesinde yapılmış olan stajın / edinilmiş olan mesleki deneyimin de 
değerlendirmede dikkate alınacağını ekledi. ARB’nin Yeterlilikler Direktifi kapsamında 
yetkili kurum olacağını söyledi. SIM Direktifi ile ilgili olarak ise henüz önemli bir gelişme 
sağlanmadığını fakat İngiltere hükümetinin her bir mesleğin kendine ait bir irtibat 
noktasına sahip olacağı bir ortak portal oluşturma eğiliminde olduğunu aktardı. Böyle 
bir durumda ARB’nin SIM Direktifi irtibat noktası olacağını da ekledi. 

 
• Yunanistan: SADAS temsilcisi Kostas Belibasakis Yeterlilikler Direktifi’ne uyum 

sürecinin devam ettiğini ve bu konuda Eğitim Bakanlığı tarafından, mimarlık mesleğinin 
düzenlenmesinden sorumlu Bayındırlık ve Çevre Bakanlığı ile de işbirliği içinde, bir 
taslak yasa hazırlandığı bilgisini verdi. Direktif kapsamında mesleki yeterliliklerin 
tanınması için yeni bir konsey kurulacağını ve bu konseyin bir bölümünün de 
Yeterlilikler Direktifi irtibat noktası olacağını belirtti. SADAS ve teknik odanın bu 
yaklaşım ve gelişmelere ciddi bir biçimde karşı olduklarını, mimarlık konusunda yetkili 
kurum ve irtibat noktasının kendileri olması gerektiğini düşündüklerini ifade etti. 
Bununla birlikte, şu anda yaşanan gelişmeler dahilinde teknik odanın kurulacak 
konseyin bir üyesi olmaya çalıştığını böylece kendilerine daha sağlıklı bilgi ulaşacağını 
da söyledi. SIM Direktifi konusunda herhangi bir uyum bulunmuyor. 

 
• Avusturya: BAIK temsilcisi Utz Purr Yeterlilikler Direktifi konusunda yetkili kurumun 

Ekonomi ve Çalışma Baknlığı olduğunu ifade etti. Avusturya’da güncel konunun SIM 
Direktifi uyumu olduğunu söyleyerek, bunun dokuz ayrı irtibat noktasını biraraya getiren 
bir federal irtibat noktasına sahip bölgesel içerikli bir sistemle gerçekleşeceğini açıkladı. 
Burada yalnızca mesleki değil aynı zamanda şirketleşme ve sosyal konularla ilgili 
kanunlarda da değişiklikler gerektiğini söyledi. 

 
• İsviçre: Özel statülü AB üyesi olan İsviçre’nin ülke olarak sözkonusu direktiflere uyum 

sağlamak gibi bir yaklaşımı yok.  
 

• Slovenya: Tomaz Kancler Yeterlilikler ve SIM Direktiflerinin uyumundan Çalışma 
Bakanlığı ve Çevre Bakanlığı’nın ortak olarak sorumluluk aldığını ifade etti, bununla 
birlikte mimarlık mesleğine ilişkin yeni bir yasanın şu anda Parlamento’da olmasından 
dolayı konunun ne yönde gelişeceği ile ilişkin belirgin bir bilgi olmadığını söyledi. 
Mimarlar Odası’nın meslekle ilgili irtibat noktası olmak için mücadele ettiğini ekledi. 
 

• Finlandiya: Tiina Valpola Yeterlilik Direktifi’ne uyumla ilgili bir yasal düzenleme 
paketinin Meclis’e gönderilmiş durumda olduğunu, Ağustos ayında Finlandiya Mimarlar 
Birliği’ne (SAFA) konuyla ilgili olarak danışılacağını söyledi. Bununla birlikte bu direktife 
uyumun  Kültür ve Eğitim Bakanlığı’nın sorumluluğunda olması ve bu bakanlığı en zayıf 
bakanlıklardan biri olması nedeniyle sürecin hızlı ilerlemesini beklemediklerini de 
ekledi. Bildiğimiz gibi kayıt zorunluluğu olmayan Finlandiya’da mimarlık mesleğinin 
durumu ve düzenlenme biçimi oldukça kendine özgü. Örneğin, yeni yasa önerisinde 
Ticaret Odası’nın staj uygulamasını düzenlemesinin öngörüldüğü, bunun ise mimarlar 
açısından oldukça tuhaf bulunduğu ifade edildi. Direktif kapsamında irtibat noktasının 
da Ticaret Odası olması düşünülüyormuş. SIM Direktifi konusunda ise belirgin bir 
gelişme bulunmuyor. 
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• İrlanda: Hem ACE’nin Yeterlilikler Direktifi Çalışma Grubu’nun başkanı hem de İrlanda 
temsilcisi olan Toal O’Muire  yakın bir dönemde İrlanda’da yayınlanan Yapı Denetim 
Yasası kapsamında İrlanda Mimarlar Kraliyet Enstitüsü’nün (RIAI) mimarların 
yetkilendirilmesinden sorumlu kurum olarak tanımlandığını hatırlatarak, enstitünün 
henüz Yeterlilikler Direktifi kapsamında yetkili kurum olup olmayacağının belli 
olmadığını ifade etti. Sözkonusu Yapı Denetim Yasası öncesinde İrlanda’da mimarlar 
için kayıt zorunluluğu bulunmuyordu. SIM Direktifi’nde ifade edilen tek irtibat noktasının 
hangi kurum olacağı ise henüz belli değil, bununla birlikte RIAI farklı irtibat noktalarının 
oluşturacağı bir portal içinde mimarlık mesleği irtibat noktası olmak isteğinde. 

 
• Belçika: Jan Ketelear’ın aktardığı bilgilere göre, KOBİ Bakanlığı endüstriyel ve ticari 

hizmetler konusunda tek irtibat noktası görevini görüyor. Bununla birlikte KOBİ’lerin 
kendi oluşturduğu örgüt, tüm serbest meslekler için tek irtibat noktası olmayı talep 
ediyormuş.  
 

• Portekiz: Pedro Guilherme hem Yeterlilikler hem de SIM konusunda somutlaşmış bir 
uyum çalışması olmadığını, bu nedenle uyum için geri sayımın yapıldığı bugünlerde 
konunun çok hızlı gelişebileceğini ifade etti. 
 

• Almanya: Anton Bauch tüm bu uyum sürecinin 16 ayrı ulusal yasa ve 150 ayrı federal 
yasada çözülmesi gerektiğini, bu nedenle de uyum sürecinin çok zorlu geçeceğini ifade 
etti. Bavyera eyaleti Yeterlilikler Direktifi’ne uyum sağlamış, Essen ise uyum sürecinin 
sonlarına doğru ilerliyor. Bauch, Odaların Yeterlilikler Direktifi kapsamında yetkili kurum 
olarak görev yapmayı sürdüreceğini, SIM Direktifi içinde iki model üzerinde 
konuşulduğunu söyledi: KOBİ, Ticaret ve Meslek Odaları’nın ortak oluşturacakları bir 
komisyon veya belediyeler tek irtibat noktası olacak. Bauch, tüm Avrupa’da ticaret 
odalarının yetkili kurum ve irtibat noktası olmak için çalıştıklarını, buna karşı olarak, 
ACE üyesi mimarlık örgütlerinin konunun mesleki yönünü vurgulayarak, mesleği 
düzenleyen örgütlerin bu görevi üstlenmelerinin doğru olacağı fikrini ön plana 
çıkarmalarının önemli olduğu ekledi. 

 
• Polonya: Olgierd Dziekonski,  Yapı Yasası’nda uyum açısından birtakım değişiklikler 

yapıldığını, fakat direktiflerin öngördüğü mekanizmalarla ilgili olarak Şehir Plancıları, 
Mühendisler ve Mimarlar Odaları’nın birarada tanımlanmasının çatışmalar 
doğurduğunu ifade etti.  

 
 
Yeterlilikler ve SIM Direktifleri’nin Öngördüğü, AB Ülkeleri Arasında İdari İşbirliği 
Mekanizmaları Konusunda Güncel Çalışmalar 
Yeterlilikler ve SIM Direktifleri’nin AB üye ülkelerindeki meslek örgütleri arasında gerektirdiği 
işbirliği, iletişim ve koordinasyon konusunda güncel olarak birtakım çalışmalar yapılıyor. Bu 
çalışmalar genel olarak ACE İdari İşbirliği başlığı altında, ihtiyaç duyuldukça toplanan forum 
toplantılarıyla ACE üyelerinin temsilcilerinin biraraya gelmesiyle geliştirilmeye çalışılıyor. 
Ayrıca mimarların kayıtlarının tutulması konusunda, Avrupa Komisyonu’nun tüm meslekler için 
yaptığı genel çalışmalara mimarlık perspektifinden katkı sağlanıyor. Daha önceki 
raporlarımızda da belirttiğimiz üzere, ACE ülkeler arasında ortak bir kayıt sistemi kurmak için 
bir öneri geliştiriyor. 
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SIM, Meslek Pratiği ve Maliyet Bilgi Sistemleri Çalışma Grupları’nın Geçmiş Toplantıları 
Hakkında Bilgilendirme 

• SIM Çalışma Grubu ACE üyeleri için direktifin ulusal yasalara yansıtılması konusunda 
bir kılavuz hazırlıyor. 

• Staj çalışma grubu çalışmalarını ilerletmek üzere bir anket çalışması hazırlıyor. Ayrıca 
çalışma grubundan, önümüzdeki ACE Genel Kurulu’nda ACE üyelerinin asgari 5 yıl 
eğitim gerekliliği üzerine oylama yaparak bunu destekleyen bir karar çıkarmaları 
bekleniyor. Staj konusunda yine bu Genel Kurul’a somut sistem önerileri gelecek. 

• Maliyet bilgi sistemi çalışma grubu, Avrupa ölçeğinde ortak bir sistem kurulmasının 
olanaklı olmadığını düşünüyor, fakat çalışma grubu üye örgütlere yardımcı olmak için 
en azından bu konuda bir kılavuz belge oluşturacak.  

 
 
MİMARLIK VE TOPLUM (TEMATİK ALAN 3) 
 
Bu tematik alan altındaki çalışma gruplarının yakın bir zamanda yapılmış olan ortak 
toplantısı hakkında bilgilendirme 
22-23 Haziran 2007 tarihinde ACE’nin Mimarlık ve Toplum başlığı altındaki tüm çalışma 
grupları ortak bir toplantı gerçekleştirdiler. Bu Tematik Alandan sorumlu koordinatör Olgierd 
Dziekonski toplantının son derece başarılı geçtiğini ifade etti. Bu başlık altında konut sorunları, 
enerji tasarrufu, iklim değişikliği gibi konularla mimarlık mesleğinin ilişkisi ele alınıyor; bu 
anlamda Leipzig Şartı çalışmalarına da vurgu yapıldı.  
 
Yapılı çevrenin kalitesine ilişkin göstergelerin belirlenmesi konusunda ACE üyelerinden 
beklentiler 
İyi örneklerin derlenmesi 
ACE Kentsel Konular Çalışma Grubu, politika belirleme yolunda örnek projeler derleyerek bir 
veritabanı oluşturmayı planlıyor. 
 
 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


